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Hunedoara din  data de 04.12.2007 

 
 
 

   Conducerea şedinţei este exercitată de d-na BOIANGIU MARIA 
care a fost aleasă preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara nr.260/2007 adoptată prin votul deschis al majorităţii 
consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 
luni. 

 
 D-na Boiangiu Maria : 

              „Dăm citire rugăciunii „Tatăl Nostru” 
 Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa 
până la această oră un număr de  18 consilieri  (lipseşte  motivat d-nul consilier 
local Gyorfi Jeno, d-nul consilier local Cîrlan Virgiliu şi d-nul consilier local Popa 
Mircea Marcel). 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept: dl. primar 
Nicolae Schiau, dl. viceprimar Simion Jitian, dl. secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitaţi participă d-na director economic Mirea Liana, d-nul 
Băieşan Dragoş Viorel. 

Domnul primar prezintă ordinea de zi . 
Se supune la vot ordinea de zi , care se aprobă în unanimitate. 
 
D-na Boiangiu Maria: 
 „Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii 

consilieri care au un interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin 
sau rude până la gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbaterilor 
Consiliului local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, 
pentru a se consemna în procesul verbal (art.46 alin.1 din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată). 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de 
Consiliul local cu încălcarea dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată sunt nule de drept.” 
 
 



La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 
majorităţii consilierilor în funcţie).  
                        - d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

„La punctul 1 pe ordinea de zi avem un proiect de hotărâre privind 
rectificarea bugetului loca pe anul 2007, în nota de fundamentare precum şi în 
anexele la proiect sunt menţionate modificările pe care le supunem aprobării     
d-stră atât la capitolul venituri cât şi la capitolul cheltuieli, pe capitolele la care 
este necesar a fi făcute plăţi până la sfârşitul acestui an.„ 

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 

                   -   d-lui  Buzea Gheorghe care prezintă raportul comisiei de urbanism 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de comerţ. 
- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură. 

 
Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi 

a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-21 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.261/2007 se aprobă în unanimitate.  
 
La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 

majorităţii consilierilor în funcţie).  
                       -  d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare.  

„La punctul  pe ordinea de zi avem un proiect de hotărâre privind  
constituirea fondului de premiere pentru personalul din cadrul aparatului de 
specialitate al Primarului municipiului Hunedoara, precum şi din cadrul serviciilor 
publice, instituţiilor publice, fără personalitate juridică, din subordinea Consiliului 
Local al municipiului Hunedoara. Este vorba de constituirea unui fond de 
premiere în cuantum de 5% din cheltuielile cu salariile realizate  în perioada 
ianuarie-decembrie 2007 şi de asemenea în anexă sunt prezentate criteriile de 
acordare şi condiţiile de utilizare a acestui fond de premiere.  

Vreau să menţionez faptul că la condiţiile de utilizare la punctul 1 
unde este stipulat faptul că primarul municipiului Hunedoara va aproba lista 
nominală a persoanelor care vor beneficia de fondul de premiere, vreau să mai 
menţionez doar faptul că plata efectivă se va face doar în cazul în care va 
apărea hotărârea de guvern în care se alocă acei bani, acest sprijin promis 
pentru rezolvarea problemelor cauzate de explozia de la blocul D1-8. În cazul în 
care acei bani întârzie în continuare să apară, din păcate aceşti bani care s-ar 
putea da, ca şi premii, vor fi folosiţi pentru repararea Şcolii nr. 12 şi pentru plata 
celor care  efectuează reparaţiile la blocul D1-8. Este o discuţie pe care am  
avut-o cu colegii mei, şi dacă va trebui să suportăm acele costuri din bugetul 
local nu vom mai putea să plătim aceste prime. Am vrut să precizez acest lucru 
ca să se cunoască.”  
 
               - d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
 



 
D-nul Mariş Remus:  
„În principiu, aviz favorabil; aş avea două probleme: la condiţiile de  

utilizare, d-nule primar, nu intră în contradicţie punctul 1 cu punctul 2?  
La punctul 1 se spune: să aibă şase luni consecutiv  lucrate şi să fie şi 

în prezent funcţionar public iar la punctul 2, şase luni şi nu se mai spune nimic, 
proporţional cu timpul lucrat. Nu ştiu, cum se interpretează?” 
 

D-nul Primar Nicolae Schiau: 
”Am discutat că trebuie să aibă minim şase luni.” 

 
D-nul Băieşan Dragoş Viorel:  
„Am pus la punctul 2: funcţionari publici şi personaul contractual  care 

a prestat activitate în instituţii minim şase luni, pot beneficia de premiu, 
proporţional cu timpul lucrat, pentru că erau două posibilităţi, să le dăm şi lor. 
Premiul care se dă este în cuantum fix, nu se dă la unii mai mult şi la alţii mai 
puţin.” 
 

D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Deci sub şase luni  este  condiţie de acces, şi între şase luni şi un an, 

sunt şi cei care au mai mult de şase luni, mai puţin de un an, cred că la aceştia 
se referea d-nul Mariş, aici se putea acorda proporţional cu timpul lucrat.” 
 

Dnul Băieşan Dragoş Viorel: 
„Acolo există posibilitatea să se dea proporţional cu timpul lucrat s-au 

să se dea cuantumul de sumă ca şi la ceilalţi, şi atunci de aceea am trecut  în 
felul acesta să se dea proporţional, deci unul care a lucrat două luni, dar care 
încă mai lucrează acum.” 
 

D-nul Mariş Remus: 
”Şi chiar dacă nu mai lucrează acum?” 

 
D-nul Băieşan Dragoş Viorel: 
„Nu, noi am pus doar cei care lucrează acum, la ora actuală.” 

 
D-nul Mariş Remus: 
”Dar punctul 2 înseamnă că toţi care au peste sase luni s-au minim 

şase luni beneficiază de primă.” 
 

D-nul Băieşan Dragoş Viorel: 
„Da cu condiţia să lucreze.” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Trebuie să aibă minim şase luni lucrate.  Eu vroiam să le propun 

colegilor,  ca în cazul în care ajungem să plătim aceste prime, eu zic că este 
corect ca cuantumul acestor prime să fie stabilit de către şefii de compartiment. 



 Nu este normal să se dea egal, fiecare şef de compartiment poate să 
aprecieze activitatea persoanelor din subordine şi de această dată are 
posibilitatea să stimuleze pe cel care a avut o activitate mai bună şi pe celălalt 
să-l taxeze cu această ocazie. Noi vom încerca să dăm fonduri pe 
compartimente şi să apară propunerile diferenţiat, între nişte limite minime şi 
maxime, pe care le vom stabilii, această diferenţiere făcându-se de către şefii de 
compartiment.” 
 

D-nul Mariş Remus: 
”Este o gândire foarte bună.  
Şi alt aspect: s-a spus acum de către d-nul primar, tot vizavi de acest 

fond, înseamnă că dacă se reţin sumele respective pentru acoperirea 
cheltuielilor, cu nenorocirea care a fost pe strada Prutului, trebuie făcută 
rectificare de buget, fiindcă acoperirea  cheltuielile sunt în alt capitol şi fondul de 
premiere ar trebui să fie cuprins acum în fondul de salarii.” 

 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Da, o să facem încă o rectificare de buget, deci mai aşteptăm 

deocamdată până după data de 15 decembrie şi atunci vom vedea, este posibil 
să mai facem o rectificare poate chiar cu ocazia şedinţei ordinare din luna 
decembrie care va fi înainte de 25 decembrie.” 
   

- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
D-nul Mageru Liviu: 
”Eu nu vroiam să intru în metodologia de aplicare a acestui fond de 

premiere, doar câteva lucruri: la criterii de acordare, la punctul 3 spune că 
funcţionarilor publici şi personalului contractual care au avut întreruperi în 
activitate mai mult de 30 de zile lucrătoare consecutive, datorate concediilor fără 
plată nu vor beneficia de acest fond de premiere.  

La condiţii de utilizare, eu aş ruga ca cele 3 puncte, care sunt puţin 
ambigue, ar trebui refăcute, gândit o unanimitate de acordare a lor pentru că ele 
sunt efectiv ambigue. La punctul 1 şi 2 trebuie să se reanalizeze conţinutul lor. 

 Punctul 2 spune că dacă au şase luni minim pot să plece să lucreze 
în altă parte, punctul 1 vine şi restricţionează, trebuie să fie şi în prezent 
funcţionar public, s-ar putea să nu mai ştim de vreo unul dacă a plecat, dacă e 
funcţionar public sau nu, iar celălalt care are concediu de studii de 30 zile,  el nu 
mai primeşte primă. 

D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Nu se referă la concedii de studii, este vorba doar de cei cu concedii 

fără plată.” 
 



D-nul Băieşan Dragoş Viorel: 
„Legea spune că se poate beneficia de concediu de studiu maxim 30 

de zile, de aceea am spus că mai mult de 30 de zile. Cei care au avut concedii 
de studiu beneficiază de primă.” 

 
D-nul Răceanu Viorel: 
”Eu m-am cam lămurit în ceea ce mă privea pe mine, din spusele d-lui 

primar, că cota maximă este de 5%, fondurile se vor da pe compartimente şi 
compartimentele vor face aceste propuneri dintre ei, cunoscând cel mai bine 
activitatea fiecărui lucrător, salariat sau funcţionar public din domeniul respectiv, 
în limita de 5%, poate să fie 1%, în raport cu activitatea prestată.” 

D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„ Nu, constituirea fondului de premiere  este în cuantum de 5% din 

cheltuielile cu salariile realizate  în perioada ianuarie-decembrie 2007.” 
 
D-nul Răceanu Viorel: 
”Dar nu înseamnă că trebuie să le dea la toţi 5% obligatoriu.” 

 
D-nul Mariş Remus: 
”Nu, la unul poate să-i dea 100% şi la altul zero.” 
 
D-nul Răceanu Viorel: 
”La unul poate îi dăm 500 lei s-au mai mult.” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Deci, după constituirea fondului vom face repartiţia pe compartimente, 

în funcţie  de numărul de personal. ” 
 
D-nul Răceanu Viorel: 
”Este firesc să stimulăm şi şeful cunoaşte oamenii, care e competent. 

Am reţinut condiţia. În cazul în care  nu se vor da bani de către Guvern pentru 
nenorocirea cu blocul, primele nu se vor da.  

Ce vreau eu să spun, totuşi în cazuri deosebite, poate să fie o 
excepţie, omul să facă o minune, o treabă deosebită. De exemplu dacă s-ar găsi 
unul care să găsească soluţia să dispară maşina asta care stă de un an de zile 
pe str. Revoluţiei, eu zic că ar merita 10%-20% sau dacă cei de la gospodărie o 
să pună capăt odată furtului de capace din Hunedoara.  

Domnul primar spune că avem o societate bună care repară drumurile 
şi se fac lucrări de calitate. Şi la grătare e diferenţă de 30 cm şi dai cu roata 
acolo de rămâne maşina şi la capacul de canal şi de la gaz. Nu se rezolvă 
această problemă de ani de zile, o dată când se modernizează o stradă sa se 
aducă la cotă şi capacul de gaz şi de canal şi grătarul, este o treabă urâtă, gravă 
cu consecinţe, cu nervi, cu tot ce vreţi.  

Eu pun problema de ce nu se face ordine?!” 



D-nul Mariş Remus: 
”Eu nu vreau să fiu apărătorul nimănui, dar s-au făcut multe lucrării 

de genul acesta. S-au finisat, multe străzi au fost aduse la nivelul capacelor.” 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe 
articole şi a hotărârii pe ansamblu. 

 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.262/2007 se aprobă în unanimitate. 

 
 

D-na Boiangiu Maria : 
„Întrucât am epuizat punctele înscrise pe ordinea de zi, declar 

închisă şedinţa de azi a Consiliului Local." 
 

 
 
 
 

          PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 



 

         R O M Â N I A                                        
  JUDETUL HUNEDOARA   
MUNICIPIUL HUNEDOARA 

     CONSILIUL LOCAL 
 
 
 
 
 

MINUTA 
şedinţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  

din  data de 04.12.2007 
 
 
 
 

Punctul 1 al ordinii de zi Proiect de hotărâre  privind rectificarea 
bugetului local al municipiului Hunedoara, pe anul 2007 - s-a aprobat în 
unanimitate - Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  nr.261/2007. 
                                                                                                       

 
                     Punctul 2 al ordinii de zi Proiect de hotărâre  privind constituirea 
fondului de premiere pentru personalul din cadrul aparatului de specialitate al 
Primarului municipiului Hunedoara, precum şi din cadrul serviciilor publice, 
instituţiilor publice, fără personalitate juridică, din subordinea Consiliului Local al 
municipiului Hunedoara   - s-a aprobat în unanimitate - Hotărârea Consiliului 
Local al Municipiului Hunedoara  nr.262/2007. 

 
 
 

 
 

                                     SECRETAR, 
Aurel Raţă-Bugnariu 

 
 

 

 

 
 

 


